
Vraagnummer Vraagstelle
r Bron Titel Vraag Antwoord

1 ABZ Arjan
Buijsen

Jaarstukken 2023 - Algemeen - Samenvatting - Programma 3.
Leefomgeving

Zonneparken en windmolenpark Kunt u aangeven wat de uitvoeringsplanning is van deze 4
zonneparken en het windmolenpark nu de vergunningen hiervoor
zijn verstrekt.

De zonneparken zijn momenteel in aanbouw. Deze zijn eind (als e.e.a. volgens
verloopt) 2024 gereed. Realisatie van het windpark gaat iets langer duren.  Start
aanleg is voorzien in 2025.

2 ABZ Arjan
Buijsen

Jaarstukken 2023 - Paragrafen - Paragraaf 1 Opgaven - Opgave
Bouwen & wonen - Stand van zaken per Jaarstukken 2023

Opgave Wonen Wordt deze woonzorgvisie als afzonderlijk beleidsdocument
opgesteld of maakt deze woonzorgvisie onderdeel uit van de in
voorbereiding zijnde Woonvisie ?

Op dit moment wordt de herijking van paragraaf 6 van de Woonvisie 2020-2025
voorbereid. Dit betreft enkel een herziening van de behoefteprognoses. Aankomend
jaar wordt aan de slag gegaan met het opstellen van een
'Volkshuisvestingsprogramma' (de paraplu), waarin het volledige woonbeleid wordt
herzien. Hierin krijgt ook het thema wonen en zorg een prominente plek. De
woonzorgvisie wordt dus geen afzonderlijk document maar maakt integraal onderdeel
uit van de Woonvisie.

3 D66 Guy
Janssen

Jaarstukken 2023 - Programma 2. Ruimte - 2.3 Recreatie en
toerisme - Versterken van toerisme en recreatie door Woensdrecht
te promoten als wandel-, fiets- en wielergemeente.

Routescan uitgevoerd op het bestaande fiets- en
knooppuntennetwerk

De hier genoemde routescan is niet eerder gedeeld met de raad.
Wanneer wordt deze gedeeld met de raad?

Naar aanleiding van de routescan gaat in 2024 een uitbreiding van het
fietsroutenetwerk en een update van het wandelknooppuntennetwerk gerealiseerd
worden. Wij zullen u te zijner tijd hierover informeren (incl. de routescan).

4 ABZ Arjan
Buijsen

Jaarstukken 2023 - Paragrafen - Paragraaf 4 Onderhoud
kapitaalgoederen - Algemeen

Paragraaf 4 Waarom staan hier de cijfers van 2022 die ook in de Jaarrekening
van 2022 stonden ?

In de online versie van de jaarstukken zijn inmiddels de cijfers over 2023 te vinden.
Deze zullen ook toegevoegd worden aan de definitieve versie van het pdf-document.

5 D66 Guy
Janssen

Jaarstukken 2023 - Programma 3. Leefomgeving - 3.8 Indicatoren -
Lokale indicatoren Programma 3. Leefomgeving

Ruimte > Leefomgeving Moet de titel hier niet leefomgeving zijn? De titel is inmiddels aangepast naar leefomgeving.

6 D66 Guy
Janssen

Jaarstukken 2023 - Jaarrekening 2023 - Overzicht van de
incidentele baten en lasten per programma - Inleiding

MFC Kloosterhof Hoogerheide Hoe gaat het met het vinden van een nieuwe uitbater voor MFC
Kloosterhof?

Om een uitbater voor het MFC Kloosterhof te kunnen werven is een opdracht uitgezet
bij een horecamakelaar. Tot nu toe heeft deze werving drie mogelijke kandidaten
opgeleverd, waarvan er twee serieuze interesse hebben getoond. Met één kandidaat
zijn we nu nog in gesprek.

7 D66 Guy
Janssen

Jaarstukken 2023 - Jaarrekening 2023 - Overzicht van de
incidentele baten en lasten per programma - Inleiding

CrisisNoodOpvang vluchtelingen Putte Wij krijgen meer dan 5 Miljoen voor de opvang in Putte. Is dit
bedrag een lumpsum of is dit bedrag naar onderdelen
gespecificeerd?

 

Het ontvangen bedrag voor de opvang in Putte is gebaseerd op een fortfetaire
vergoeding gebaseerd op: het aantal dagen x het aantal beschikbare bedden x het
normbedrag (per bed/per dag).

8 D66 Guy
Janssen

Jaarstukken 2023 - Jaarrekening 2023 - Balans per 31 december
2023 - Balans

6.1 Samenkracht en burgerparticipatie In het 'Overzicht van baten en lasten naar taakvelden', een plek
waar ik geen vraag kan stellen, vind ik het 'taakveld Samenkracht
en burgerparticipatie'.
Zou u mij kunnen vertellen waar deze bedragen binnen dit taakveld
bij horen?

 

Tot dit taakveld behoren algemene voorzieningen (waarvoor geen individuele
beschikking van de gemeente nodig is) gericht op participatie:

ondersteunen op participatie gerichte burgerinitiatieven, ondersteuning vrijwilligers en
mantelzorg;
sociaal en cultureel werk, Algemeen Maatschappelijk Werk (AMW), wijkopbouw;
preventie (bijv. eenzaamheidsbestrijding, preventie op het gebied van GGZ);
buurt- en clubhuizen;
LHBT-beleid;
collectief aanvullend vervoer;
toegankelijkheid voorzieningen (inclusie);
kinderopvang: toezicht op en handhaving van de kwaliteit van de kinderopvang en
peuteropvang;
lasten aanvraag en verstrekking kinderopvangtoeslag Sociaal Medische Indicatie;
activiteiten volgend uit de Wet Inburgering;
noodopvang vluchtelingen;
vreemdelingen.
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9 D66 Valerie
Verkuijl

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.1 Sociale
veerkracht - Wat veroorzaakt het verschil?

Leefstijlakkoord Er staat hier dat de ontvangen middelen in het kader van
leefstijlakkoord niet volledig zijn uitgegeven. Wat is de reden dat
deze middelen niet volledig zijn uitgegeven?

De middelen welke wij ontvangen voor het leefstijlakkoord worden uitgekeerd in de
vorm van een Specifieke Uitkering (SPUK) wat wil zeggen dat 20% van deze bedragen
mogen worden doorgeschoven naar volgend  jaar en het restant van de niet
uitgegeven middelen moeten worden terugbetaald aan het Rijk. Het jaar 2023 was een
overgangsjaar tussen het leefstijlakkoord en GALA. Ook heeft er een herijking
plaatsgevonden van het sportakkoord. Eind 2023 hebben  gesprekken plaatsgevonden
met diverse partners alvorens er uitvoering kon worden gegeven aan het uiteindelijke
plan. Dit heeft geleid tot minder uitgaven. Een deel van de middelen is meegenomen
naar 2024.

10 D66 Valerie
Verkuijl

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.5 Zorg voor
Jeugd en Sociale Veiligheid - We investeren in het voorkomen,
stoppen en blijvend oplossen van huiselijk geweld (HG) en
kindermishandeling (KM). - We zetten in op het voorkomen van
zorgvragen voortvloeiend uit scheidingsproblematiek.

Online platform Villa Pinedo Er wordt gezegd dat de gemeente er afgelopen jaar voor heeft
gezorgd dat jongeren gebruik kunnen maken van online platform
Villa Pinedo. Op welke manier heeft de gemeente hieraan
bijgedragen?

De gemeente Woensdrecht heeft samen met de gemeenten van de Jeugdhulpregio
West-Brabant West onbeperkt gebruik van online platform Villa Pinedo ingekocht.
Kosten hiervan zijn € 30.000 waarvan voor de gemeente Woensdrecht € 2.500
bijdraagt via het regionaal werkbudget.

11 D66 Valerie
Verkuijl

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.6
Gezondheid en Sport - Met lokale en regionale partners zetten we
in op een gezonde leefstijl, vitaliteit en psychische gezondheid. - We
faciliteren het uitvoeringsprogramma volksgezondheid en preventie
-en handhavingsplan alcohol Brabantse Wal.

Uitvoeringsprogramma Hoe komt het dat er dit jaar geen gebruik is gemaakt van de
middelen voor het uitvoeringsprogramma volksgezondheid en
preventie -en handhavingsplan alcohol Brabantse Wal?

Er is vertraging opgetreden in de afstemming tussen de gemeentes. Deze vertraging
heeft er toe geleid dat er in 2023 geen gebruik is gemaakt van de middelen. Door het
totale bedrag voor 2024 toe te voegen aan het reguliere budget actiekaarten kan er
alsnog uitvoering aan worden gegeven in de gemeente Woensdrecht.

12 D66 Valerie
Verkuijl

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.7 Onderwijs -
Het bevorderen van de zelfredzaamheid van leerlingen die nu
gebruik maken van het leerlingenvervoer (voortgezet onderwijs). -
We dragen zorg voor de voorbereiding en implementatie van
Persoonlijke Vervoers Ontwikkelings Plannen (PVOP).

PVOP Hoe komt het dat voorbereiding en implementatie van Persoonlijke
Vervoers Ontwikkelings Plannen (PVOP) nog niet hebben
plaatsgevonden? Wanneer wordt de start hiervan verwacht?

De implementatie van de Persoonlijke Vervoers Ontwikkelings Plannen (PVOP) heeft
vertraging opgelopen. Er is ervoor gekozen om de implementatie van de PVOP te
laten samenvallen met de “Voor Elkaar Pas” in 2024. Per mei 2024 wordt de
methodiek van de PVOP gehanteerd.

13 D66 Valerie
Verkuijl

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.7 Onderwijs -
We voorkomen achterstanden en kansenongelijkheid. - We blijven
inzetten op de ontwikkeling van taalvaardigheid van inwoners die de
Nederlandse taal willen leren en/of verbeteren. We vergroten de
taalkundige en digitale vaardigheden van onze inwoners en hebben
extra aandacht voor overheidscommunicatie.

Duidelijk taalgebruik in beleidsstukken Taalpanel is ingezet om beleidsstukken etc. duidelijker en
leesbaarder te maken. Er staan op dit moment vaak nog veel
moeilijke termen in beleidsstukken. Hoe staat het nu met dit doel?

Er zijn in 2023 awareness-sessies georganiseerd voor ambtenaren om duidelijke taal
zo veel mogelijk te gebruiken in (beleids)stukken. Het Taalpanel kan advies geven en
meekijken als hiernaar gevraagd wordt door een medewerker van de gemeente. De
gemeente streeft naar een duidelijk taakgebruik. Soms kan echter niet geheel worden
voorkomen dat jargon (vaktaal) wordt gebruikt. In 2024 is een werkgroep gestart om
hiermee aan de slag te gaan om hier structureel vorm en inhoud aan te geven.

14 D66 Valerie
Verkuijl

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.7 Onderwijs -
We stimuleren jongeren om meer te lezen en om verstandig om te
gaan met internet, sociale media en games. - Wij schakelen lees-
media-consulenten in.

Pilot ‘t Paviljoen Er is op de kinderopvang in Ossendrecht ('t Paviljoen) als pilot een
leesmediaconsulent gestart voor de doelgroep 0-4-jarigen om op
die manier leesplezier in een nog vroeger stadium te bevorderen.
Wat zijn de resultaten van deze pilot en hoe wordt hier vervolg aan
gegeven?

De samenwerking tussen de kinderopvang in Ossendrecht en de Bibliotheek West-
Brabant (die de leesmediaconsulent levert) verloopt goed. De consulent ondersteunt
het team bij het organiseren van (voor)leesactiviteiten en helpt bij het opbouwen van
een gepaste en aantrekkelijke boekencollectie die gebruikt kan worden door de
pedagogisch medewerkers. Er zijn vooralsnog geen meetbare resultaten van de pilot,
aangezien de pilot daarvoor nog niet lang genoeg heeft gedraaid. De Bibliotheek West-
Brabant onderzoekt wel jaarlijks de resultaten van het gehele Bos (de Bibliotheek op
school)-programma (in de gehele regio West-Brabant).

15 D66 Valerie
Verkuijl

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.8 Indicatoren
- Verplichte BBV Indicatoren Programma 1

Voortijdig schoolverlaters zonder startkwalificatie Uit de grafiek blijkt een grote stijging in voortijdig schoolverlaters VO
en MBO onderwijs. Wat is de verklaring voor deze grote stijging?

In heel Nederland verlaten steeds meer jongeren school zonder startkwalificatie. Het
landelijk gemiddelde aan nieuwe voortijdig schoolverlaters is sinds 2019 gestegen van
1,72% naar 2,38%. De voornaamste redenen van het voortijdig schoolverlaten zijn
ongediplomeerde uitstroom naar werk (groenpluk), persoonlijke problemen en niet-
passende studiekeuzes.

16 D66 Valerie
Verkuijl

Jaarstukken 2023 - Programma 3. Leefomgeving - 3.5 Monumenten
en cultuur - We houden monumenten, culturele objecten en uitingen
binnen Woensdrecht in stand. - Aanvragen en initiatieven worden
conform de geldende regelgeving en binnen de gestelde termijnen
afgehandeld.

Termijn afhandeling aanvragen en initiatieven De termijn werd niet behaald. Wat is de reden hiervoor en hoe
wordt ervoor gezorgd dat de termijn in de toekomst wel gehaald
wordt?

De procedure omtrent het behandelen van een aanwijzingsverzoek bevat meerdere
stappen, waardoor de termijn niet altijd gehaald wordt. In sommige processtappen zijn
we bovendien afhankelijk van externe partijen. Zo dient eerst de eigenaar op de
hoogte gebracht te worden van het aanwijzingsverzoek. Vervolgens gaat een
onafhankelijk bureau aan de slag met het opstellen van een zogenoemde
redengevende omschrijving, waarin de monumentwaardigheid van het object
omschreven wordt. Aan de hand van deze redengevende omschrijving dient de
gemeentelijke monumentencommissie een advies uit te brengen. Het college van B&W
neemt vervolgens een ontwerpbesluit, welke 6 weken ter inzage wordt gelegd. Aan de
hand van de zienswijzen neemt het college van B&W een definitief besluit. De termijn
voor de afhandeling van de aanvragen is met de nieuwe erfgoedverordening opgerekt
naar 9 maanden. We zetten ons ervoor in om de verzoeken binnen deze nieuwe
termijn af te handelen.
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17 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.3 Werk en
inkomen - We vergroten de kansen van inwoners (met afstand tot
de arbeidsmarkt) op werk.

1.3 GIP CDA is blij om te zien dat de werking van het GIP zijn vruchten
afwerpt. Kan het college ons inzicht geven hoeveel personen uit
onze gemeente in het buitenland werkzaam is (en met name in de
Antwerpse haven). Hebben we informatie of dit aantal stijgende of
dalende is?

Het GIP ondersteunt inwoners die vragen hebben omtrent het werken of studeren over
de landgrens. Het GIP houdt geen registratie bij omtrent aantallen mensen die over de
grens werken.

18 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.4
Maatschappelijke ondersteuning - Wat veroorzaakt het verschil?

1.4 Kostentransparantie Maatschappelijke ondersteuning In Programma 1.4 zijn veel kosten overgeheveld van en naar
andere programma's/producten zoals Zorg voor Jeugd en Sociale
Veiligheid, Onderwijs en terugvloeiing naar de algemene middelen.
Deze overhevelen zijn misschien noodzakelijk vanwege BBV
voorschriften, maar maken het de controlerende rol van de raad er
niet makkelijker op. Op welke manier denkt het college
overhevelingen van deze grootorde in de toekomst te voorkomen?

In 2023 zijn binnen product 1.4 inderdaad verschillende budgetten overgeheveld naar
andere producten binnen programma 1, en zijn er middelen teruggevloeid naar de
algemene reserve. Enerzijds was sprake van overschot op een aantal budgetten
binnen product 1.4 omdat bij vaststellen van de begroting een ruim scenario is
aangehouden gezien jarenlange tekorten binnen de Wmo. Anderzijds zijn budgetten
verschoven als gevolg van herinrichting van de budgetten binnen dit product.
Budgetverschuivingen worden opgenomen in kwartaalrapportages en/of
perspectievennota en liggen daarmee altijd ter beoordeling en besluitvorming voor bij
de gemeenteraad.

19 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.3 Werk en
inkomen - Wat veroorzaakt het verschil?

1.4 Reïntegratietrajecten Het aantal re-integratietrajecten stijgt. Kan de wethouder hier een
reden voor aangeven?

De toename van het aantal reïntegratietrajecten is enerzijds een gevolg van de
intensivering van de ketensamenwerking tussen WVS, het werkplein Hart van West-
Brabant en de ISD BW, waardoor steeds meer cliënten de benodigde aandacht
kunnen krijgen. Dit geldt ook voor het project '250 aanpak' van de ISD waarbij een
groot aantal cliënten zijn gesproken. Dit leidde tot een toename van het aantal
reïntegratietrajecten. Daarnaast zien we natuurlijk dat in de veranderende doelgroep
statushouders zich melden en ook zij reïntegratietrajecten krijgen aangeboden.

20 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.8 Indicatoren
- Verplichte BBV Indicatoren Programma 1

1.7 Stijging voortijdig schoolverlaters Vanuit de indicatoren zien we duidelijk dat de Voortijdig
schoolverlaters fors stijgt. Inmiddels zijn we ook al bijna een half
jaar onderweg in 2024. Is er een idee hoe dit aantal zich verder
ontwikkelt. Zet deze stijging door of is de verwachting dat dit een
eenmalige stijging was?  (en de genomen maatregelen dus zijn
vruchten hebben afgeworpen!).

Wat zijn de absolute aantallen van bovenstaande percentage?

Voor het percentage van 2022 wordt gebruik gemaakt van de cijfers van het schooljaar
2021 - 2022. Inmiddels is ook het percentage (nieuwe) voortijdig schoolverlaters in
schooljaar  2022-2023 bekend, namelijk 2,54% (dit percentage zal gebruikt worden
voor 2023). De stijging is (veel) minder groot dan de stijging in het schooljaar 2021-
2022, namelijk 3,10%. De forse stijging lijkt zich daarmee niet doorgezet te hebben.
Gemeente Woensdrecht zit in schooljaar 2022-2023 rond het regionale (2,42%) en
landelijke (2,38%) gemiddelde.

In schooljaar 2021 - 2022 waren er 43 voortijdig schoolverlaters en in schooljaar 2022 -
2023 34. Van de 34 komen er 14 uit Hoogerheide, 3 uit Woensdrecht, 1 uit Huijbergen,
12 uit Ossendrecht en 4 uit Putte.

21 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 2. Ruimte - 2.1 Ruimtelijke ordening
en bouwzaken - Wat veroorzaakt het verschil?

2.1 Ondersteuning Omgevingswet De implementatie Omgevingswet is nog niet afgerond, waardoor
niet het gehele budget is gebruikt.  Is voor de ontwikkeling van een
Omgevingsplan al externe deskundigheid ingehuurd, loopt dit
volgens plan en verwachten we hierin binnen budget te blijven?

Momenteel huren wij voor 8 uur per week een projectleider in die de basis voor het
omgevingsplan aan het opzetten is. Daarnaast zijn we bezig met het inrichten van een
regieteam waarbij we een drietal expertises tijdelijk gaan inhuren. De kosten worden
ten laste van het invoeringsbudget gebracht. Het definitieve omgevingsplan moet in
2032 gereed zijn. Voor het definitief maken van het omgevingsplan zijn onvoldoende
middelen beschikbaar gesteld door het Rijk. Hierop wordt geanticpeerd in de
Perspectievennota 2025-2028.

22 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 2. Ruimte - 2.2 Grondbeleid - Een
grondpositie die ontwikkelingen mogelijk maakt. - We verstevigen
onze grondpositie op verantwoorde wijze.

2.2. Versteviging grondpositie Duidelijk dat u aangeeft deze doelstelling (nog) niet te hebben
gerealiseerd (mede veroorzaakt door stikstofdossiers). Blijft deze
doelstelling voor het college wel overeind en welke maatregelen
staan hier tegenover?

De doelstelling blijft staan. Via overleg met de provincie zijn wij op zoek naar
onderhandelruimte om op het vlak van stikstof tot oplossingen te komen. Zolang de
geldende kaders vanuit het Rijk en de Provincie ongewijzigd blijven, kunnen we de
betreffende dossiers niet afronden.
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23 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 4. Economie - 4.1 Werkgelegenheid
- Versterken van het economisch klimaat en arbeidsmarkt. - We
intensiveren contacten over de grens met Vlaanderen.

4.1 Werkgelegenheid Kunt u enkele concrete voorbeelden geven van vraagstukken die
niet lokaal opgelost kunnen worden en waar BENEGO of V-N
Grensschakelpunt werd ingeschakeld. Welke concrete resultaten
heeft dit opgeleverd? Is het college van mening dat deze
samenwerking doelmatig en doeltreffend is?

Beide organen zijn er om de samenwerking aan de grens te bevorderen, BENEGO
doet dat op regionaal niveau (Midden-West Brabant/prov. Antwerpen) en het
Schakelpunt Grensbelemmeringen zal dit gaan doen specifiek voor
grensbelemmeringen over de gehele Vlaams-Nederlandse grens. De oprichting van
het Schakelpunt is een regeringsopdracht en valt dus in zowel Nederland als
Vlaanderen onder Rijks-/gewestelijk beleid. Het Schakelpunt is op dit moment in
oprichting en daarmee nog niet operationeel, de verwachting is dat dit vanaf
september 2024 actief zal zijn.

BENEGO is een kennis- en informatieplatform van 21, binnenkort 23 Vlaams-
Nederlandse gemeenten. BENEGO kan gezien worden als een radertje in een groter
geheel, wat we de grensgovernance-structuur noemen, oftewel het bestuur aan de
grens. De taak van BENEGO is om partners aan de grens op thema’s met elkaar te
verbinden, bij problemen maar ook wanneer er zich kansen (bijv. INTERREG)
voordoen aan de grens. BENEGO is op het grens-dossier voor deze 23 Vlaamse-
gemeenten vaak aanspreekpunt omdat het weet welke wegen er bewandeld moeten
worden binnen het Vlaams-Nederlandse netwerk, om uiteindelijk te komen tot een
oplossing of nieuw initiatief.

In de Woensdrechtse omgeving zijn ook  resultaten van BENEGO-werk zichtbaar, zo
heeft de – door BENEGO & gemeente Woensdrecht gecoördineerd - jarenlange lobby
voor grensoverstijgend ambulancevervoer ertoe geleid dat sinds oktober 2023
ambulances effectief de grens passeren.

Concrete vraagstukken van zaken die niet alleen lokaal opgelost kunnen worden
spelen zich af in verschillende domeinen, denk daarbij aan:
    Zorg (medische hulpverlening en geplande zorg)
    Fiscale zaken (problematiek van thuiswerkende grenswerkers)
    Sociale zekerheid en arbeidsmarkt (pensioengelden in andere landen)
    Landbouw (bv. mesttransport, stikstof etc.)
    Veiligheid (nieuw politieverdrag)
    Toerisme (grensparken en andere initiatieven)
Wij zijn zeer tevreden over deze vorm van samenwerking.

24 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 4. Economie - 4.6 Indicatoren -
Verplichte BBV indicatoren Programma 4 Economie

4.6 Hernieuwbare electriciteit Het percentage hernieuwbare electriciteit is de laatste jaren enorm
gestegen. Lopen we als gemeente tegen grenzen aan als deze
stijging zich voortzet, welke zijn dit en welke maatregelen
kunnen/moeten we hier nemen?

Het huidige electriciteitsnet is al zo goed als vol. Dus als er plannen zijn om uit te
breiden dan lopen we al direct tegen een probleem aan. Enexis en Tennet ontwikkelen
plannen om het congestieprobleem op te lossen. Deze plannen hebben een
doorlooptijd tot 2035. Wij zijn hierin geheel afhankelijk van deze partijen.

25 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 4. Economie - 4.6 Indicatoren -
Verplichte BBV indicatoren Programma 4 Economie

4.6 Hernieuwbare electriciteit Waarom is in de ontwikkeling van de cijfers het jaar 2022 niet
opgenomen? Is dit op een andere manier op of na te vragen?

Wij hebben geen cijfers over 2022 beschikbaar. Wij zijn pas gestart in Q4 van 2023.

26 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Programma 5. Bestuurskracht - 5.12 Indicatoren
- Verplichte BBV indicatoren Programma 5. Bestuurskracht

5.6. Stijging woonlasten De stijging van de woonlasten heeft zich in 2023 wederom
voortgezet. De stijging van 2020 naar 2023 is meer dan 5x zo groot
als de stijging van 2014 naar 2020. Kunt u aangeven welke
percentage van de stijging van 2020-2023 is veroorzaakt door
belastingen en heffingen? Met welke maatregelen verwacht het
college dat er na 2023 een afvlakking optreedt?

De stijging van de woonlasten (meerpersoonshuishouden) van het jaar 2020 naar
2023 bedraagt € 186 (mph). De stijging is voor 60% veroorzaakt door belastingen
(ozb) en voor 40% door heffingen (riool- en afvalstoffenheffing). Of er een afvlakking
van de stijging van de woonlasten zal optreden is niet van te voren aan te geven. De
ontwikkeling van de woonlasten is van externe factoren afhankelijk, zoals loon- en
prijsontwikkeling, ontwikkelingen op de woning- en afvalmarkt. Het gemeentelijk beleid
ten aanzien van lokale heffingen is gebaseerd op de uitgangspunten van het
coalitieakkoord 2022-2026 en het collegewerkprogramma 2022-2026 'Stabiel en
daadkrachtig voor Woensdrecht'. We streven ernaar om de gemeentelijke heffingen en
belastingen op hetzelfde niveau te houden en passen maximaal alleen een
inflatiecorrectie toe. Voor de riool- en afvalstoffenheffing is het uitgangspunt 100%
kostendekkendheid.

27 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Algemeen - Samenvatting - Programma 3.
Leefomgeving

Warmtevisie Kan de wethouder aangeven of er toekomstig warmtenetten in onze
gemeente voorzien kunnen worden. Welke prioriteit heeft het
onderzoek hiernaar?

Warmtenetten is één van de bronnen die kan worden ingezet. Momenteel wordt samen
met de RES gekeken naar mogelijkheden voor het benutten van restwarmte uit het
Antwerps hanvengebied. De studie hiernaar wordt samen met de RES opgepakt, om
te onderzoeken of er vanaf 2030 mogelijkheden zijn om deze mogelijkheden te
benutten.

28 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Paragrafen - Paragraaf 3 Weerstandsvermogen
en risicobeheersing - Weerstandscapaciteit

Weerstandsvermogen Het werkelijk weerstandsvermogen is 2x hoger dan dan het
geraamde weerstandsvermogen. Enerzijds financieel positief,
anderzijds voor de raad een indicatie dat dit niet of nauwelijks
planbaar is. Op welke manier denkt het college dat we het verschil
tussen gepland/begroot en werkelijk weerstandsvermogen kunnen
verminderen of een betere financiele planning voor onze gemeente
te kunnen maken? Hoe denkt de portefeuillehouder hier over?

Het weerstandsvermogen stijgt afgelopen jaren vooral als gevolg van het toevoegen
(een groot deel van) het positieve jaarrekeningresultaat aan de algemene reserve,
hetgeen weer het gevolg is van het niet uitgeven van wel begrote middelen. Het
jaarverslag laat zien waardoor het komt dat geplande uitgaven niet gedaan zijn. De
stijgende weerstandsratio is daar een gevolg van.
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29 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Paragrafen - Paragraaf 3 Weerstandsvermogen
en risicobeheersing - Ontwikkeling kengetallen

Indicatoren Financiele kengetallen Is het mogelijk om - zoals ook bij de andere programma's - deze
financiële kengetallen/indicatoren over een langere periode weer te
geven (bijv. ontwikkeling in laatste 5 jaar). Dit geeft de raad meer
transparantie over de ontwikkeling van de financiële positie op
langere termijn.

Indien gewenst kunnen we dit vanaf de Jaarstukken 2024 opnemen. Voor nu verwijzen
we graag naar voorgaande jaarstukken waar deze cijfers vermeldt zijn.

30 CDA Luc de
Vos

Jaarstukken 2023 - Paragrafen - Paragraaf 4 Onderhoud
kapitaalgoederen - Algemeen

Paragraaf 4 Idem - zelfde vraag als ABZ In de online versie van de jaarstukken zijn inmiddels de cijfers over 2023 te vinden.
Deze zullen ook toegevoegd worden aan de definitieve versie van het pdf-document.

31 VVD Marius
Bakker

Jaarstukken 2023 - Programma 5. Bestuurskracht - 5.2 Handhaving
- Wat veroorzaakt het verschil?

5.2 handhaving, kosten OMWB Er zijn meer kosten gemaakt door OMWB ivm stikstofberekening.
Vraag : Zijn deze kosten niet voor de initiatiefnemer van een
bouwproject ?

In 2023 is door de OMWB op ons verzoek in diverse situaties met het oog op
aanvragen en initiatieven, gerekend aan stikstof. Soms zelfs meerdere keren voor
dezelfde aanvraag. Deze kosten konden wij in 2023 niet doorberekenen aan de
aanvrager. Sinds 1 januari 2024 kunnen wij deze kosten overigens wel doorberekenen.

32 VVD Marius
Bakker

Jaarstukken 2023 - Programma 5. Bestuurskracht - 5.6 Belastingen
en heffingen - Wat veroorzaakt het verschil?

5.6 belastingen en heffingen Aantal dubieuze debiteuren neem toe .

Vraag : Hoeveel neemt dit toe en wat is de oorzaak ?

Het is niet dat het aantal dubieuze debiteuren is toegenomen, maar in 2023 is een
grote vordering opgelegd, waarvan de inningsmogelijkheid als dubieus is aangemerkt.

33 VVD Marius
Bakker

Jaarstukken 2023 - Programma 5. Bestuurskracht - 5.7
Informatievoorziening en automatisering - Wat veroorzaakt het
verschil?

5.7 uitgaven informatievoorziening en automatisering Hoe komt het dit 60 % afwijkt van de begroting ? Bij aanvang van het implementatietraject was het nog niet duidelijk wat de Wet open
overheid betekende voor de dienstverlening van de gemeente. In de eerste jaren is
daarom vooral geïnvesteerd op bewustwording binnen de organisatie en het bestuur
(college en griffie).  Om de wet goed te kunnen implementeren en borgen is een
projectgroep ingesteld vanuit de eigen organisatie met marginale inzet van een extern
projectleider. Omdat wij het implementatieproces vooral begeleiden vanuit de eigen
organisatie, hebben we nauwelijks externe kosten hoeven te maken.

34 VVD Marius
Bakker

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.6
Gezondheid en Sport - Wat veroorzaakt het verschil?

1.6 gezondheid en sport Waarom moet er een deel terugbetaald worden aan het rijk? Het betreft hier een Specifieke Uitkering (SPUK), niet uitgegeven middelen moeten
dan terugbetaald worden.

35 VVD Marius
Bakker

Jaarstukken 2023 - Programma 1. Sociaal Domein - 1.7 Onderwijs -
Wat veroorzaakt het verschil?

1.7 onderwijs Zal door het nee IKC in Woensdrecht de kosten stijgen of zullen ze
dalen daar het gebouw energie neutraal is ?

Ten opzichte van de (oude) schoolgebouwen De Stappen en De Poorte zullen de
energiekosten afnemen door het verhuizen naar een energieneutraal gebouw.

36 D66 Niek
van Essen

Jaarstukken 2023 - Programma 4. Economie - 4.4 Afvalinzameling -
Wat veroorzaakt het verschil?

minder afval gunstig? in welke mate komen we iets dichterbij de VANG doelstelling door
de lagere volumes restafval en GFT en minder volume bij de milieu
straat?

Het restafval bestaat nog steeds uit meerdere afvalstromen. In relatie tot de VANG-
doelstellingen is het daarom wenselijk om restafval beter te scheiden, zodat het
volume restafval vermindert. Tegelijkertijd is het wenselijk om te zien dat het volume
van GFT en afval bij de milieustraat toeneemt, omdat dit een indicatie is dat het afval
beter gescheiden wordt.

In 2023 bedraagt het huishoudelijk restafval 125 kg per inwoner. Dit vertegenwoordigt
een totale daling van 17,22% sinds 2015, toen het 151 kg per inwoner was.

37 D66 Niek
van Essen

Jaarstukken 2023 - Programma 5. Bestuurskracht - 5.8 Overhead -
Wat veroorzaakt het verschil?

versaasing moet dit 'vervanging' zijn? Versaasing betekent het overschakelen naar een SaaS-oplossing (Software as a
Service). Dit betekent dat software niet meer door ons (of Equalit) lokaal op het eigen
netwerk wordt geplaatst, maar dat we gebruik maken van een applicatie die op
netwerken bij de leverancier draait. In het eerste geval nemen we een product af en in
het tweede geval een dienst. Bij de afname als product valt het 'beheer en onderhoud'
van de applicatie onder onze eigen verantwoordelijkheid. Bij de afname als dienst
wordt het 'beheer en onderhoud' uitgevoerd door de leverancier en zij wij uitsluitend
gebruiker. Hiermee hebben we altijd de laatste versies en een borging van het gebruik
door de leverancier. Uiteraard stellen we hierbij wel eisen aan functionaliteit en
informatiebeveiliging.

38 D66 Niek
van Essen

Jaarstukken 2023 - Programma 5. Bestuurskracht - 5.12 Indicatoren
- Lokale indicatoren Programma 5. Bestuurskracht

indicator digitale kanalen Waarom wordt deze indicator niet meer gemeten terwijl het een
groeiend aandeel krijgt in de mate van klanttevredenheid in de
toekomst?

De kanaalmetingen werden in het verleden uitgevoerd via het portaal van de NVVB
(Nederlandse vereniging van Burgerzaken). Deze applicatie is echter gestopt, vandaar
dat deze niet meer kan worden gebruikt. Intern wordt een nieuw dashboard gebouwd
ter vervanging van het NVVB-portaal.
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